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P r o t o k ó ł  Nr ORN.0012.4.7.2015 
posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Olecku,  

odbytego w dniu 18 grudnia 2015 roku. 

 
 Na stan 8 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 7 – lista obecności                                  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Jarosław Bagieński. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego – 

Małgorzata Adameit. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 Przedstawiciel Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Olecku – Bogusława 

Panasewicz, 

 Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Elżbieta Rękawek, 

 Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 

 

Przewodniczący Komisji – Jarosław Bagieński  

przywitał przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawił porządek posiedzenia: 

 

1. Analiza jakości posiłków w placówkach szkolnych oraz analiza jakości żywności                      

w sklepikach szkolnych – opracowanie ankiety. 

2. Sprawy wniesione.  

3. Wolne wnioski.  

 

Uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie przyjęła porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu 1 – Analiza jakości posiłków w placówkach szkolnych oraz analiza jakości 

żywności w sklepikach szkolnych – opracowanie ankiety. 

 

Przewodniczący Komisji – Jarosław Bagieński  

poinformował, że akty prawne regulujące żywienie w szkołach i placówkach oświatowych to: 

 art. 67a ustawy o systemie oświaty:  

„Art. 67a. 1. W celu zapewnienia prawidłowej realizacji zadań opiekuńczych, w szczególności 

wspierania prawidłowego rozwoju uczniów, szkoła może zorganizować stołówkę. 

2. Korzystanie z posiłków w stołówce szkolnej jest odpłatne. 

3. Warunki korzystania ze stołówki szkolnej, w tym wysokość opłat za posiłki, ustala dyrektor 

szkoły w porozumieniu z organem prowadzącym szkołę. 

4. Do opłat wnoszonych za korzystanie przez uczniów z posiłku w stołówce szkolnej,                             

o których mowa w ust. 3, nie wlicza się wynagrodzeń pracowników i składek naliczanych od 

tych wynagrodzeń oraz kosztów utrzymania stołówki. 

5. Organ prowadzący szkołę może zwolnić rodziców albo ucznia z całości lub części opłat,                   

o których mowa w ust. 3: 

1) w przypadku szczególnie trudnej sytuacji materialnej rodziny; 

2) w szczególnie uzasadnionych przypadkach losowych. 

6. Organ prowadzący szkołę może upoważnić do udzielania zwolnień, o których mowa w ust. 

5, dyrektora szkoły, w której zorganizowano stołówkę.”; 
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 Zarządzenie NR 374/09 Burmistrza Olecka z dnia 19 marca 2009 r. w sprawie 

określenia ogólnych zasad organizacji dożywiania w stołówkach zorganizowanych                  

w szkołach i przedszkolu, dla których organem prowadzącym jest Gmina Olecko; 

 Uchwała Nr 221 Rady Ministrów z 10 grudnia 2013 r. w sprawie ustanowienia 

wieloletniego programu wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014–2020 (Monitor Polski z 2013 r., poz. 

1024); 

 Rozporządzenie Ministra Zdrowia z dnia 26 sierpnia 2015 r. w sprawie grup środków 

spożywczych przeznaczonych do sprzedaży dzieciom i młodzieży w jednostkach 

systemu oświaty oraz wymagań, jakie muszą spełniać środki spożywcze stosowane                  

w ramach żywienia zbiorowego dzieci i młodzieży w tych jednostkach (Dz.U.                                   

z 2015 r., poz. 1256); 

Powiedział, iż Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Elżbieta Rękawek 

przedłożyła analizę liczby uczniów korzystających z posiłków w stołówce szkolnej w latach 

szkolnych 2013/2014, 2014/2015, 2015/2016. Materiał będzie pomocny w przygotowaniu 

referatu na sesję Rady Miejskiej. Dokument znajduje się w teczce komisji zaprosił do 

zapoznania się z nim.  

 

Przedstawiciel PSS-E w Olecku – Bogusława Panasewicz 

przypomniała, że na poprzednim posiedzeniu była mowa o stawce żywieniowej w kwocie 3zł. 

Proponowała, aby mówiąc o jakiejkolwiek poprawie sytuacji zwiększyć stawkę ponad 3 zł. 

Natomiast nawiązując do Rozporządzenia Ministra Zdrowia z dnia 26 sierpnia 2015 r. 

proponowała, aby podawano mniej potraw smażonych i gotowanych, natomiast więcej 

pieczonych, ale z tym wiąże się konieczność zakupu pieców konwekcyjno-parowych 

ewentualnie zwykłych piekarników. Do reszty nie miała żadnych zastrzeżeń. 

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

stwierdziła, iż wydział analizował wniosek w sprawie zakupu pieców, ale kłopot jest w tym, że 

w budżecie brakuje środków na ten cel. W ostatnich kilku latach wszystkie 4 stołówki szkolne 

wyposażono w sprzęt ze środków własnych i wojewody w ramach realizacji programu „Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania”. Od dwóch lat nie ma możliwości pozyskania dofinansowania 

na zakup sprzętu, tylko na obiady. Niestety przy tak dużej liczbie przygotowywanych obiadów 

sprzęt szybko się zużywa. Niemniej jednak zgłoszony wniosek mają na uwadze i jeśli pojawi 

się możliwość pozyskania dofinansowania, to gmina z niej skorzysta.  

 

Przedstawiciel PSS-E w Olecku – Bogusława Panasewicz 

zaznaczyła, iż zgodnie z nowymi przepisami kucharki bez pieców sobie nie poradzą.  

  

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

poinformowała, że stawka żywieniowa została podwyższona o 0,10 zł. Rozmawiała                            

z kucharkami i intendentkami, które całkiem dobrze sobie radzą, bo przy tak dużej ilości 

posiłków mają spore upusty w sklepach. Podwyższenie stawki żywieniowej może 

doprowadzić do sytuacji, iż mniej uczniów będzie spożywać posiłki, bo większość dzieci je 

posiłki sfinansowane przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Olecku. Jeśli będzie mniej 

posiłków to i dyrektorzy będą mieli mniejszą pulę do rozdysponowania, gdyż każdy dyrektor 

szkoły może dodatkowo dziesięciu procentom uczniów przyznać bezpłatne posiłki w stosunku 

do tej liczby uczniów, którzy otrzymali posiłki sfinansowane przez MOPS.  

 

Przedstawiciel PSS-E w Olecku – Bogusława Panasewicz 

zwróciła uwagę, iż stawka 2,60 zł była bardzo długo, obecnie jest 3 zł. Obecnie do obiadu 

można kupić jabłko, czy gruszkę. Przy tysiącu obiadów 10 gr więcej dla MOPS-u to nie dużo, 

a w szkołach można zrobić więcej.  
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Przewodniczący Komisji – Jarosław Bagieński  

odczytał projekt ankiety – treść w załączeniu do protokołu. Prosił o uwagi. 

 

Po dyskusji Komisja ustaliła, że ankieta zostanie skierowana do klasy III i V szkół 

podstawowych oraz II klasy gimnazjów. Badania ankietowe zostaną przeprowadzone we 

wszystkich szkołach w jednym dniu. 

 

Przedstawiciel PSS-E w Olecku – Bogusława Panasewicz 

zaznaczyła, że jest mowa o obiadach w szkole. Zakładając, iż 100% energii w ciągu dnia 

dostarcza 5 posiłków. Obiad dostarcza tylko 30% energii w ciągu dnia. Wiec trudno znaleźć 

przyczynę, dlaczego dzieci jedzą obiad lub nie, kiedy szkoła zapewnia im 30% energii                        

z całego dnia. 70% energii stanowi śniadanie, drugie śniadanie, podwieczorek i kolacja.  

Obiad w szkole jest wcześnie, nawet o godz. 11:00 – to jest pora drugiego śniadania.  

 

Przewodniczący Komisji – Jarosław Bagieński  

wtrącił, iż właśnie dzięki przeprowadzonej ankiecie komisja dowie się, czy dzieci spożywają  

5 posiłków dziennie.  

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

wskazała, że obiady są wcześnie ze względu na dzieci dojeżdżające. Dowożonych jest ok. 600 

uczniów, którzy wychodzą z domu w godz. 6:30 – 7:00. Ponadto obiady są spożywane                       

w ciągu 2-3 przerw, nie tylko jednej.  

 

Członek komisji – Wiesław Zalewski 

zaproponował, aby w pytaniu nr 8 dopisać punkt, że w szkole nie ma sklepiku szkolnego, bo 

taka sytuacja jest w szkole w Gąskach. 

 

Komisja ustaliła, że w odpowiedziach na pytanie nr 8 dodaje się punkt g w brzmieniu:                     

„g) w mojej szkole nie ma sklepiku”. 

Natomiast pytanie nr 9 otrzymuje brzmienie: 

„9. Czy popierasz to, aby w sklepiku szkolnym nie było niezdrowej żywności (słodyczy, 

chipsów, słodkich napojów)?”. 

 

Członek komisji – Wojciech Rejterada 

podkreślił, iż wyniki odpowiedzi na pytania z ankiety dadzą pewien obraz i ukierunkują na 

późniejsze działania. 

 

Przewodniczący Komisji – Jarosław Bagieński  

zaproponował, aby po Święcie Trzech Króli przekazać ankiety do szkół, by do ferii wróciły                  

i można byłoby je opracować. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 2 – Sprawy wniesione. 

 

Przewodniczący Komisji – Jarosław Bagieński 

poinformował, iż członkowie komisji pocztą elektroniczną otrzymali prośbę, aby zastanowić 

się nad tematami  do planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2016 r.  

Zaproponował, aby komisja w styczniu 2016 r. przeprowadziła badania ankietowe, w lutym 

opracowała ankiety, a w marcu przedstawiła temat na sesji. W maju komisja zajmie się analizą 

sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2015 r. Prosił o zgłaszanie innych propozycji. 
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Członek komisji – Henryk Markowski 

zgłosił temat „Gospodarka komunalna gminy”. 

 

Przewodniczący Komisji – Jarosław Bagieński  

zaproponował temat „Analiza działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych” bez wskazania miesiąca. 

Prosił o przesłanie materiału Wydziału EK i ankiet członkom komisji za pomocą poczty 

elektronicznej. 

 

Innych spraw wniesionych nie było. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 3 – Wolne wnioski.  

 

Członek komisji – Anna Kaczor 

zgłosiła, iż przy przystanku na Alei Zwycięstwa, naprzeciw Szkoły Podstawowej Nr 1 im. 

Henryka Sienkiewicza w Olecku nie działa latarnia. 

 

Członek komisji – Wioletta Żukowska 

na prośbę mieszkańca zgłosiła wniosek o naprawę nawierzchni drogi prowadzącej do 

zabudowań Siejnik 14 – 15 (za fermą), gdyż są duże dziury. Podkreśliła, iż tamtędy jeździ bus 

szkolny. 

Zaprosiła do wspólnego kolędowania na niedzielnym jarmarku. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono.  

 

 

 

     Protokołowała                                                           Przewodniczący Komisji                                       

Małgorzata Adameit                                                         Jarosław Bagieński   


